



Thomas Lurz, Honor Swimmer, Germany, 2019



[Personal Website](#)

Videos: [Interview 1](#) [Swim 1](#) [at 4:51, 5:02 and 5:23](#) [IMSHOF 2020 at 50:44](#)

Thomas Lurz won 7 Majors: 2009, 2011 and 2013 FINA Marathon Swimming World Cup; 2004 10 km, 2006 10 km, 2009 10 km and 2013 25 km FINA World Championship.

He is the only swimmer to have won at all events at the World Championships until 2025. He has won more FINA World Championship medals than any other open water swimmer in the history of the sport: 12 gold, 4 silver and 4 bronze. These records still hold in 2024 (and beyond).

He won Olympic medals 2012 silver and 2008 bronze. Thomas won FINA World Championship medals at 10 km: 2005, 2007, 2011 and 2013 silver and 2008 bronze. He won FINA World Championship

medals at 5 km: 2005, 2006, 2007, 2008, 2009, 2010 and 2011 gold and 2002 and 2013 bronze. He won Mixed Team Event medals: 2013 gold and 2011 bronze.

[Expanded Biography \(Openwaterpedia\)](#)

[Long Swims Database \(Marathon Swimmers Federation\)](#)

German Translation

Thomas Lurz gewann sieben Meisterschaften: 2009, 2011 und 2013 den FINA Marathon Schwimm-Weltcup und 2004 (10 km), 2006 (10 km), 2009 (10 km) und 2013 (25 km) die FINA-Weltmeisterschaften.

Er ist der einzige Schwimmer, der bei allen Events der Weltmeisterschaften einen Sieg errungen hat bis 2025. Er gewann dabei mehr FINA WM-Medaillen als jeder andere Freiwasserschwimmer in der Geschichte des Sports: 12 Gold-, vier Silber- und vier Bronzmedaillen. Diese Rekorde gelten auch noch im Jahr 2024 (und darüber hinaus).

Er gewann zwei olympische Medaillen: 2012 Silber und 2008 Bronze. Darüber hinaus gewann Thomas weitere FINA WM-Medaillen über die 10 km: 2005, 2007, 2011 und 2013 Silver und 2008 Bronze. Auf der 5 km Strecke gewann er ebenfalls FINA WM-Medaillen: Gold in 2005, 2006, 2007, 2008, 2009, 2010 und 2011 sowie Bronze in 2002 und 2013. Er gewann Medaillen in gemischten Staffeln: Gold in 2013 und Bronze in 2011.